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Zápis z jednání Redakční rady Hornopočernického zpravodaje  

ze dne 19. 5. 2022 
__________________________________________________________________________ 

 

Přítomni:   Jan Brunner, Růžena Beránková, Alžběta Cibochová, Klára Pazderková,  
 Lenka Bartáková, redaktorka HPZ  

Omluvena: Klára Pazderková  

Zapisovatelka:  Eva Charvátová 

 
Program: 
1) Kontrola červnového čísla HPZ 
2) Diskuse 
 
Průběh jednání: 

• Jednání bylo zahájeno v 8,15 hod. 

• RR upozornila, že články pod rubrikou „Slovo starosty“, které se týkají činnosti městské 
části, jsou všechny podepsány starostou. Bylo dohodnuto, že podpis bude uveden pouze 
pod rubrikou „Slovo starosty“ a pod pozvánkou na setkání se starostou.  

• Bylo konstatováno, že rubrika „Informace z radnice“ bývá nepřehledná a nesrozumitelná a 
že v ní navíc nejsou vždy uvedeny všechny podstatné informace, které Rada nebo 
Zastupitelstvo v tom kterém období schválily. Např. zde nebylo zveřejněno, že na návrh 
Chvalského zámku byl zřizovatelem Chvalského zámku snížen neinvestiční příspěvek 
z rozpočtu městské části o částku 400 ti. Kč, což je dost zásadní informace. Méně významné 
zprávy v rubrice „Informace z radnice“ uvedeny bývají.  

• Redaktorka HPZ informovala, že p. Wágner odmítl využít možnosti uveřejnit s ním  rozhovor 
s tím, aby byl dán prostor jiným tématům. Jelikož se jednalo o posledního zastupitele, 
rozhovory tímto skončily.   

• Náhled HPZ byl projednán a schválen, navržené grafické a věcné připomínky RR budou do 
červnového čísla HPZ zapracovány.   

• Pí. Cibochová informovala, že na jednání zastupitelstva byla v souvislosti s podzimními 
volbami 2022 do zastupitelstev obcí, stranám a hnutím kandidujícím do ZMČ Praha 20 
schválena mj. bezplatná inzerce v Hornopočernickém zpravodaji v jednom z čísel 7-8, resp. 
9, a to v rozsahu max. půl strany formátu A4 (Usnesení ZMC/28/9/0099/22 ze dne 
2.5.2022). 

• Přítomní diskutovali o smysluplnosti činnosti RR.  Bylo konstatováno, že veškeré připomínky 
a návrhy RR byly ze strany vedení a zastupitelů ignorovány. Do příštího zpravodaje pí. 
Cibochová jako zastupitelka a p. Brunner jako místopředseda RR napíší článek, kde uvedou 
důvody ukončení činnosti RR. HPZ se určitě podařilo kultivovat a hodně věcí se podařilo, ale 
bohužel spolupráce se zastupiteli i vedením je minimální. RR rozhodla, že důvody ukončení 
činnosti RR budou uvedeny pouze v zápise. Vzhledem k tomu, že svoji rezignaci oznámili 
všichni přítomní členové RR, nebude RR v tomto složení na dalších číslech HPZ 
spolupracovat. 
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Důvody odstoupení redakční rady HPZ: 
- Opakované porušování ustanovení Statutu, kde je stanoveno, že mají být zveřejňovány 

názory a stanoviska za politické strany, subjekty a nezávislé zastupitele v rubrikách HPZ, 
tzn. že by měly být uvedeny – podepsány za politickou stranu nebo hnutí, ne jménem 
jednotlivých zastupitelů a příspěvky by se přímo měly týkat pouze komunální politiky.  

- Opakovaně bylo upozorňováno na to, že pod rubrikou „Slovo starosty“ nemají být další 
příspěvky starostou podepsány. Zprávy týkající se městské části by měla podávat RMČ, 
ZMČ jako kolektivní orgán.  

- RR nesouhlasila s 50 % slevou na inzerci politických stran a hnutí, neboť jsou mj. 
financovány z veřejných zdrojů a jsou zvýhodněné vůči ostatním inzerentům. RMČ se 
k tomuto stanovisku nevyjádřila.   

- K návrhu RR k vydání volebního zpravodaje pro prezentaci volebních stran a hnutí, který 
byl zaslán všem zastupitelům k vyjádření, byla odezva ze strany zastupitelů minimální.  

- Opakovaně a neúspěšně bylo po rezignaci předsedy požadováno doplnění RR dle 
politických nominací. 

- Nebyl realizován opakovaný požadavek RR na vydání sdíleného kalendáře kulturních 
akcí. Dle stanoviska RR patří kalendář do gesce komise kultury a příslušného radního 
k řešení. Kalendář by výrazně pomohl RR ve smyslu propagace akcí a také hlavně, aby se 
některé akce časově nekryly. 

- Pí. Cibochová, členka RR a zastupitelka m.č. Praha 20 se na jednání ZMČ dne 15. 11. 2021 
dotazovala, jestli bude RMČ nějak jednat ve věci příspěvků zastupitelů apod. v HPZ. 

Dne 10. 5. 2021 přečetla zastupitelům pro informaci přijaté usnesení RR HPZ ohledně 
zastupitelských příspěvků s tím, že RR doufá, že RMČ brzy rozhodne a schválí tato 
usnesení, o kterých se mluví již delší dobu. Toto usnesení bylo panu starostovi na jeho 
žádost zasláno mailem.  

Ani na jeden příspěvek nebylo ze strany vedení reagováno. 

- V souvislosti se změnou článku 6 Statutu od 1.1.2021, kde jsou v rámci rubriky 
„Příspěvky zastupitelů“ velice vágně a nekonkrétně specifikovány některé povinnosti 
a úkoly redaktorky a RR, požádala RR Radu MČ jako vydavatele o řešení tohoto 
problému. 

- RR navrhovala vypustit článek 9 Statutu „Přechodná ustanovení“ a současně v článku 6, 
odst. 3 definovat počet znaků na příspěvek jednoho zastupitele maximálním počtem 
2500 (znaků). 

Na tento podnět RR nebylo reagováno a Statut nebyl novelizován. 

• Jednání bylo ukončeno v 9,30 hod.  
 
V Praze dne 24. května 2022 

 

Zapsala:  Eva Charvátová 
Schválil:  Jan Brunner 


